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 GROENLINKS N.O. Veluwe 

 

Dit is de laatste Groene Vlieger voor de vakantie; de volgende vlieger 
verschijnt weer in september. 
 
 
We kijken terug op een geslaagd uitje van onze vereniging op 30 mei jl. 
We hielden een  fietstocht naar de aardewoningen in Olst, waarbij als 
vertrekpunt de Aro in Oene was gekozen; vandaar naar Welsum en met het 
pontje naar de overkant.  

De ene oever achterlatend en de andere benaderend vanaf het water en het weten, dat dit nu al 
eeuwen zo gaat. Altijd weer een grappige gebeurtenis om het “heen en weer” (Drs.P) zelf te beleven. 
 
De eerste documentatie over een veerverbinding op deze plek stamt uit 1469; zo oud al! (een leuk 
weetje uit Google). 
 
De aardenwoningen in Olst is een project dat bestaat uit 23 volledig op eigen energie draaiende 
woningen, een informatiecentrum en een gemeenschapshuis. Het aardehuisconcept is een 
schoolvoorbeeld van milieubewust en duurzaam bouwen en wonen. Alle milieuaspecten komen in 
deze vernieuwende en tegelijkertijd simpele (low-tech) bouwmethode aan bod. Door het hergebruik 
van materialen bij de constructie en schone energiewinning is de CO2-uitstoot en dus het schadelijk 
effect op het milieu minimaal. We werden verwelkomd door Estella Franssen, projectenmanager bij 
de Ulenbelt in Deventer en enthousiast en vurig pleitbezorgster voor duurzaamheid; uitermate 
deskundig ook in het toelichten van het idee achter deze woningen. Over alle strategische en 
bestuurlijke aspecten, besluiten en beslissingen van overheden en andere betrokken instituties en 
van de uiteindelijke uitvoering van de bouw van deze woningen kon zij ons informeren en met 
bewondering en verwondering over zoveel energie en doorzettingsvermogen kregen we na de 
inleiding een rondleiding over het terrein.  
 
De woningen zijn in principe klaar; binnen dient van diverse woningen de afwerking nog te gebeuren. 
Het gebruik van materialen als oude autobanden (van een plaatselijke garage) met aangestampte 
aarde, stro (van boeren uit de buurt) en leem (uit de oevers van de IJssel) maakt duidelijk, dat de 
materialen voor zover mogelijk zo dicht mogelijk bij de bron gezocht en gevonden worden. 
De eigenaren helpen elkaar met de afwerking van de huizen; belangrijke keuzes worden gezamenlijk 
gemaakt. Als voorbeeld de dakbedekking: d.m.v. compost en bepaalde planten, die daarvoor meestal 
gebruikt worden kwam de prijs per vierkante meter dak op € 70,00; door verder te zoeken werd een 
alternatief gevonden in de netten waarin uien verpakt worden; deze te vullen met compost met nog 
een laagje over het totaal waarop veel meer soorten planten gezaaid dan wel gepoot kunnen 
worden; en  dit tegen een prijs van € 7,00 per vierkante meter. 
Het was heel erg boeiend en het leuke ervan is ook, dat de ideeën van onderdelen ook in reeds 
bestaande woningen kunnen worden toegepast. Daarover geeft zij workshops waarin je leert dat 
traditionele bouw aangevuld kan worden door deze alternatieve middelen gericht op duurzame 
aspecten daarin in te passen. 
 
Na deze excursie reden we naar het centrum van Olst, waar we bij het Hof van Olst onder genot van 
koffie en broodjes konden genieten van het zonnetje, dat zich toch ook van tijd tot tijd liet zien. 
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Daar werd afscheid genomen van Ferd Kersten, voormalig voorzitter van het bestuur van onze 
afdeling. Ferd zal onze afdeling verlaten omdat hij gaat verhuizen naar Deventer.  
Jan Aalbers memoreerde de vele verdiensten van Ferd voor GL; o.a. zijn grote inzet bij het reisje naar 
Brussel ; en ook het feit, dat hij nog veel gedaan heeft voor de vereniging nadat hij het 
voorzitterschap had neergelegd. Ferd kreeg al afscheidscadeau 2 boeken: Deventer Kookboek, van 
koek tot keizersmaal van M. Bussink en een boek over kunst van de Russische orthodoxe  kerk; dit 
laatste heeft Ferd al en wordt geruild voor een boek over Peter de Grote + een prachtige tuinplant, 
die mee kan naar Deventer en daar hopelijk tot in lengte van dagen een levend bewijs is voor onze 
erkentelijkheid. 

 
Silvia van Amerongen sprak ook haar dank uit jegens Ferd; voor GroenLinks Heerde heeft hij veel 
betekend. Met name in de toenadering en de latere samenwerking met D66 heeft hij een grote en 
mooie rol vervuld. Zij “leende” hem een speciaal boekje over de geschiedenis van GroenLinks 
geschreven door Bas de Gaay Fortman, voormalig kopstuk van de PPR (politieke partij radicalen) die 
mede GroenLinks gevormd heeft, naast PSP, CPN en EVP. 
Heel veel ideeën maar ook observaties van toen zijn nu zo weer te gebruiken en herkenbaar in de 
huidige samenleving.  De combinatie gericht op duurzaamheid, natuurbehoud,  gelijke kansen voor 
iedereen en diversiteit is bij GL onveranderd gebleven en daaraan worden we herkend. 
 
Ferd op zijn beurt bedankte voor de vriendelijke woorden en vertelde een fijne tijd gehad te hebben 
bij onze afdeling!  
 
Na een gezellig samenzijn stapten we weer op de fiets; sommigen gingen rechtstreeks naar het 
pontje richting Welsum; anderen knoopten er nog een fietstochtje door het natuurgebied boven Olst 
aan vast en namen een pontje hogerop!  
 
Met zonnige items , goed nieuws  van veraf en dichtbij, willen we de vakantie ingaan: 
 

1. Shell: Deze maand is bekend geworden dat Shell een half miljard dollar betaalt voor het 
opruimen van de olievervuiling in een aantal gemeenschappen in de Nigerdelta. De 
Nederlandse ambassadeur in Nigeria heeft daarbij een grote rol gespeeld. Hij kreeg 
betrokken partijen zonder hun advocaten aan tafel!  In dit geval betaalt Shell maar bepaalt 
verder niet. Dat doen onafhankelijke schoonmaakbedrijven die ook het saboteren van de 
leidingen tegen moeten gaan. 
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2. Aan de Kavelweg in Heerde heeft een werkgroep de knotwilgen gesnoeid en de 
opengevallen plekken aan deze straat opnieuw ingeplant met de takken van het snoeisel. 

3. Aan de vooravond van de komende klimaattop in Parijs hebben Barack Obama en Angela 
Merkel hun handtekening gezet onder een besluit dat tegen het eind van deze eeuw het 
gebruik van fossiele brandstoffen niet langer toegestaan is. Ook Japan heeft hiermee 
ingestemd. 

4. In Overijssel doen 150 particulieren mee aan het project Natuurakkers. Zij stellen een stuk 
grond beschikbaar en zaaien het met een speciaal mengsel in. Zij hopen zo met hun bijdrage 
verarming van de biodiversiteit in hun gebied tegen te gaan. Samen hebben ze in totaal 11 
hectare ingezaaid. Ook in Zwolle, in de wijk Stadshagen, zijn een zevental natuurakkertjes 
ontstaan. Enkele daarvan betreffen buurtinitiatieven. 

5. Tien jaar geleden begon de gouverneur van de armoedige staat Belo Horizonte in Brazilie 
met het zelf verbouwen van voedsel. Zaaigoed werd uitgedeeld op scholen, aan buurthuizen 
en voedselbanken. De opbrengsten werden/worden verkocht op de locale markt. In 
gaarkeukens wordt een warme maaltijd verstrekt voor 60 eurocent en voor wie dat niet 
betalen kan is die zelfs gratis. Boeren leveren de zaden en op die manier profiteert de hele 
gemeenschap. In die 10 jaar zijn 40 (!) miljoen inwoners van de staat uit de armoede 
gekomen. 

6. In de buurtschap Hoorn, gemeente Heerde, krijgt de Beatrixschool deze maand 45 
zonnepanelen op het dak. Ook is de school begonnen met het vergroenen van het 
schoolplein. Kinderen moestuinieren en de gemeente heeft appelbomen en vlinderstruiken 
geplant. 

 
 
Bramen plukken: 
Voor de natuurliefhebbers willen we, wanneer de bramen rijp zijn, nog een middag organiseren om 
samen bramen te plukken en daar lekkere sausjes en drankjes van maken bij Ida. 
Dat zal augustus worden en daarover volgt nog nader bericht. 
 
Wisseling van fractievoorzitter GroenLinks 
Met het komen van Jesse Klaver als fractievoorzitter van GroenLinks in gewoon rustige tijden heeft 
zich een prachtig scenario ontwikkeld: zo maar, uit het niets leek deze wisseling te komen maar als je 
even doordenkt, lijkt het toch niet “zo maar en uit het niets” maar gaat er maanden van overleg en 
werk aan vooraf. 
Jesse Klaver krijgt de tijd om zich in te werken, erkenning te verwerven en herkenbaar te worden 
voor de leden maar ook voor de kiezers straks, wanneer nieuwe verkiezingen aan de orde zijn. 
Mooier kun je het bijna niet doen als je het stokje door wilt geven en op de toekomst wilt 
anticiperen. 
Dat brengt ons bij de eigen situatie: hoe gaat het met ons, GroenLinks, als er straks verkiezingen zijn 
en wat is er nodig om continuïteit als partij op gemeentelijk niveau te bereiken? 
 
Als we als GroenLinks willen doorgaan en meedoen op gemeentelijk niveau zullen er mensen moeten 
zijn, die daarvoor willen gaan; die de ambitie voelen om iets van de GL idealen  te realiseren. 
Op dit moment al is er dringend behoefte aan uitbreiding van het bestuur en ook aan uitbreiding van 
de steunfractie; een behoefte die straks, wanneer er verkiezingen zijn in 2018 alleen maar groter 
wordt, maar die ook een heldere invulling vraagt. 
 
Een situatieschets: 
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In 2018 zijn er gemeenteraadsverkiezingen: onze beide raadsleden zullen niet weer een nieuwe 
termijn ambiëren; Jan de Graaf niet, omdat hij al meerdere termijnen ontheffing heeft gehad en Bas 
Broekhuizen niet, i.v.m. zijn leeftijd. 
 
De vraag is dan wie de kandidaten zullen zijn die bij een gunstige verkiezingsuitslag de plekken zullen 
bezetten? 
Het probleem van de invulling van de plekken begint al bij het samenstellen van de kandidatenlijst, 
die november 2017 moet worden ingediend bij de gemeente. 
Dat betekent dat in april 2017 in de Algemene Leden Vergadering 3 commissies moeten worden 
samengesteld: 1 voor het programma; 2 voor de kandidaten en 3 voor de campagne. 
Dat lijkt ver weg, en dat is ook niet halsoverkop aan de orde, maar toch blijft er dan 1,5 jaar over, (de 
tweede helft van dit jaar en 2016) voor liefhebbers en geïnteresseerden om zich te oriënteren, zich 
de materie eigen te maken en  zich in te werken. 
 
In die 1,5 jaar kunnen door middel van ondersteuning  bieden aan bestuur en steunfractie die laatste 
aspecten worden ervaren en opgedaan; oriëntatie, eigen maken van de materie en inwerken. 
 
Wij vragen u dringend om over deze situatie te willen nadenken en te overwegen in bestuur en/of 
steunfractie deel te nemen met mogelijke vervolgstappen in 2017 en 2018. 
Suggesties hoe met deze komende uitdagingen om te gaan zijn ook van harte welkom. 
 
Aanwezigheid bij evenementen/gelegenheden: 
Teneinde GroenLinks te promoten willen we, na de vakantie bij gelegenheden als  
5 september, de Pleinmarkt voor Kunst, Cultuur en Welzijn in de uitmarkt in Epe,  
8 oktober de jaarmarkt in Vaassen en  
22 oktober het Oener koefeest daar aanwezig zijn met onze kraam en promotiemateriaal.   
Ook in Heerde, Hattem en Wapenveld zouden we ons gezicht meer willen laten zien en daarover 
volgt nog nadere informatie. 
 
 
Vakantie: 
Last but not least: we wensen iedereen een fijne vakantie! En hopen uiteraard op heel veel respons 
op onze oproep om mee te denken en te doen bij het GroenLinks van en voor de toekomst! 
 
 
 
 
 
 
 
 
Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cam.heinen@kpnmail.nl en/of Hendrik Tuinstra      
hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Bas Broekhuizen: bas.broekhuizen@concepts.nl GroenLinks Epe: 
www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl 
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